
 

Protokoll nr 2 2023, från möte med Fiskekommunerna, FK 

Plats och tid:  Sjömatsfrämjandets lokaler, Göteborg med studiebesök på 

Göteborgs Fiskauktion    

2023-04-21 kl. 07.00 – 12.30 

Närvarande: Lars Tysklind, Hans Schub, Elenor Olofsson (Teams), Fredrik 

Handfast, Jan-Olof Larsson, Anne Gunnäs (Teams), Lars-Olof 

Axelsson, Anders Arnell, Anna Aldegren, Rolf Persson, Madeleine 

Johansson, Andreas Sjöö, Ronald Johansson, Jan Utbult (till 12.00). 

Fahimeh Nordborg (Teams till 11.20). Christel Turesson (Temas under 

punkt 6 och 9, Fyrbodals kommunalförbund), Amanda Gustafsson 

 

Linda Fritjof – Göteborgs Fiskauktion (Deltog under studiebesök 7.00-

9.00) 

Roger Skymme – SVC (Deltog under studiebesök 7.00-9.00) 

Ingemar Berglund – SFPO (Deltog under punkt 6) 

Annelie Rosell - SPF PO (Deltog under punkt 6) 

                                   Fredrik Dahlström Dolff - VGR (Deltog under punkt 9, Teams)   

 

Studiebesök Göteborgs Fiskauktion 

7.00-9.00 

Linda Fritjof från auktionen guidar ledningsgruppen genom morgonens 

fiskauktion. Hon visar olika arter i lådorna, förklarar hur systemet 

fungerar, hur turordningen avgörs och hur auktionsförrättarna arbetar. 

Ungefär 20 ton av fisk och skaldjur har landats till auktionen denna 

fredag morgon som står uppradade i väntan på att en grossist eller 

detaljist ska ropa in lådorna för vidare förädling. Efter guidningen 

berättar Linda om vilka faktorer som avgör prissättning, fiskhamnens 

historia och hur Göteborgs Fiskauktions verksamhet arbetar med att 

ge barn och unga kunskap om fisk och skaldjur. En vision om en 

framtida Fiskhamn visades och Linda förklarade att Fiskhamnen är i 

stort behov av upprustning inom snar framtid. Ledningsgruppen fick 

chans att ställa frågor om verksamheten och Linda delade med sig av 

sin kunskap.  

Efter informationen tackade ordförande Linda och Göteborgs 

Fiskauktion för en intressant och givande morgon.    

 



 

Mötet öppnas §1  

 

Ordförande hälsade alla välkomna och förklarade mötet öppnat.    

 

Val av justerare §2 

 

Anders Arnell utses till justerare.  

Beslöts, att Anders Arnell väljs till justerare. 

Föregående protokoll 

   §3 

Justerat protokollet från föregående möte, 2023-02-10.  

 Beslöts  

Att med godkännande lägga protokollet till handlingarna. 

Förslag till dagordning 

§4. Beslut, att godkänna förslaget till dagordning. 

 

Val av vice ordförande    

                                  §5 

Valberedningen (Jan Utbult och Anders Arnell) föreslår Jan Olof 

Larsson till vice ordförande.   

Jan Olof Larsson väljs enhälligt till vice ordförande.  

Beslut, Jan Olof Larsson utses till vice ordförande.  

 

Information från SFPO, Ingemar Berglund – Havsbaserad vindkraft  

 §6  

                                   Ingemar berättar om SFPO arbete med målkonflikten mellan 

havsbaserad vindkraft och yrkesfisket. På plats är också Annelie 

Rosell från SPF PO för att dela det pelagiska fiskets perspektiv, vilket 

skiljer sig något från det demersala. Ingemar presenterar utifrån 

Energimyndighetens rapport planerade områden för havsbaserad 

vindkraft som berör Fiskekommunernas geografiska områden. I 

nuläget är 44% av inskickade etableringsförfrågningar rikstäckande 

intresse för yrkesfiske samt överstiger föreslagna områden markant. 

Annelie förtydligar att riksintresse inte alltid inkluderar viktiga områden 

för pelagiskt fiske. Ingemar tar upp kumulativa effekter och effekter på 

lång sikt bör utredas, på ex. fisk och skaldjurs reproduktion, uppväxt 

och vandringar, vilket idag är ett vagt kunskapsunderlag för att fatta 

beslut. Val av område är också viktigt ur ett yrkesfiskeperspektiv, 



nuvarande placerade områden inkluderar viktiga/avgörande områden 

för att bedriva yrkesfiske. Annelie förtydligar att kumulativa effekter 

visat stor betydelse då pelagiska arter pratar med ljud vilket störs av 

buller och vibrationer från verken, samt att samexistens mellan 

pelagiskt fiske är uteslutet. Ingemar förklarar samexistens med 

”ofullständigt kunskapsläge” där rättsliga oklarheter och försäkringar 

begränsar eller omöjliggör tillträde för fiskebåtar.  

Efterföljande frågor som ställdes utmynnade i att samtiden saknar 

kunskapsunderlag för vad kumulativa effekter blir vid etablering av 

flytande havsbaserade vindkraftverk, att försiktighetsprincipen bör 

tillgodoses i större utsträckning utifrån ett yrkesfiskeperspektiv. Att 

fisket har en viktig roll och bidrag till Livsmedelsstrategin 2.0 samt 

ökad självförsörjningsgrad och bör vägas in för nuvarande och 

kommande kriser. En nyckel till framgång i målkonflikten är att belysa 

den ärliga kärnan i målkonflikten för att hitta en ärlig lösning.   

Ordförande tackade Ingemar och Annelie för värdefull presentation 

och medverkan. 

 

Nytt från kommuner och VGR 

 §7 

Göteborg; Välkommen Andreas Sjöö – förtroendevald från Göteborg! 

Andreas meddelar att Fiskhamnens framtid är på agendan just nu då 

den är i stort behov av upprustning. Göteborg har satt stopp för att 

servera bottentrålad fisk i skolorna, beslutet är taget men frågan tas 

vidare för att få svar på anledning och argument som ligger till grund 

för beslut. 

Öckerö; Ronald meddelar att Björnhuvudet (kaj på Öckerö) nu är 

inhägnat, på området landas fisk och skaldjur som transporteras till 

Göteborgs Fiskauktion. Två fiskebåtar från Hönö är sålda till Afrika 

vilket tyder på en negativ utveckling av yrkesfisket lokalt. 

Tjörn; Anna meddelar att Tjörn uppvaktas friskt av vindkraftsbolag och 

att elektrifieringsfrågan är fortsatt aktuell. Tjörn bjuder in 

Fiskekommunerna till Havets dag, vilken arrangeras 27 maj, där lokala 

fiskebåtar har ”öppet hus” och representanter från näringen finns på 

plats.  

Orust; Försiktig optimism för fortsatt hantering av sill på Ellös – 

Sweden Pelagic. Eget reningsverk är under uppbyggnad. Kartlägger 

Ellös hamns kapacitet, tillgänglighet (djup och kaj) infrastruktur för 

eventuella framtida satsningar.  

Uddevalla; Projekt att studera Byfjordens syresättning har bromsats 

då finansieringen inte finns på plats ännu. SLU provfiskar med burar – 

nära noll resultat vid test. Området där provfiskningen ägde rum är 

totalt fredat sedan 8 + fjordar bildades. En stor fördel att öka beståndet 

av predatorer då det genererar till självförsörjningsgraden vid kristider 

att kunna fiska lokalt säger Jan-Olof.  



Sotenäs; Fredrik uppdaterar informationen från föregående möte, 

förfrågan från SPF stiftelse ser kommunen som en bra geografisk plats 

för att etablera landnings-, och förädlingsindustri – ansökan om att 

arrendera mark har ställts till kommunen vilken är under utredning. 

Ärendet Smögenlax har fått beslut om att ompröva ärendet i Mark och 

Miljödomstolen. Orkla hintar om minskade volymer, Marenor ökar i 

volym, möjligen beroende av ”private label”, Leröy går bra, en analys 

av skeendet är att marknaden möjligen omfördelas av ett ändrat 

konsumtionsmönster.  

Tanum; Västerhavsveckan äger rum 12 augusti i Tanum, 

ledningsgruppen uppmanas att locka utställare till Marina 

Matmarknaden – kriterierna är hållbara fiskemetoder, cirkulärt, 

restprodukter etc. 

Strömstad; Resö: Den 18 maj invigs Kosterhavets marina 

nationalparks entré på Resö. Tema för entrén är fiske. Elektrifiering 

och infrastruktur fortsatt aktuellt.   

VGR: Inget nytt sedan föregående möte.   

Övriga händelser 

Ledningsgruppen uppmärksammar haveriet av Bohus Havsbruk och 

diskuterar konsekvenser av händelsen samt eventuella åtgärder för att 

lyfta välfungerande vattenbruksverksamheter. 

 

 Uppföljning av pågående och nya aktiviteter  

§8  

a/  

i/ Turismfiske  

Fokusgruppsmöte hölls 13 april, Amanda delar mötesanteckningar. 

Åtgärdsgruppsmöte samhällsnytta och värde hölls 23 mars, tre 

pilotområden beslutades, där 8 + fjordar är ett av tre utvalda. En 

standardiserad enkät ska sammanställas med frågor om vistelsen 

(boende, restaurang, resa, fiskeredskap, fiskekort, guide etc.) för att 

studera fritidsfiskets omsättning, förädlingsvärde, 

sysselsättningseffekter och potential. 

 

ii/ Vattenbruk   

Fokusgruppsmöte hölls 2 mars, Amanda deltog i Annes ställe. Mötet 

beslutade att prioriterade åtgärder för 2023 blir följande, Vattenbrukets 

miljöpåverkan och miljönyttor, Förebyggande hälsoarbete och 

djurvälfärd samt kompetenshöjning och innovation, utifrån 

handlingsplanen – Nationella strategin. Åtgärdspunkten Lokalisering av 

vattenbruk fortlöper från föregående år där Anne deltar från 

Fiskekommunerna.  



Ledningsgruppen diskuterar utifrån fallet Smögen Lax – att vid 

miljöprövning av vattenbruksverksamhet får sökande inte reda på 

varför prövningen inte godkänns. 

Beslut, att Fiskekommunerna författar en skrivelse gällande mer 

rättvisande hänvisning och anledning vid beslut av miljöprövning.  

iii/ Yrkesfiske  

Fokusgruppsmöte yrkesfiske hålls samma dag som 

ledningsgruppsmöte (21 april), Amanda vidarebefordrar 

mötesanteckningar från mötet när dem finns tillgängliga för kännedom 

till ledningsgruppen.    

Beslöts, att godkänna informationen från fokus-, 

åtgärdsgruppsmöten.  

b/  

Fiskekommunerna har fått förfrågan om att delta i två projekt, Blå 

Innovationer i havsplanen samt Blå Innovationer, Amanda delar 

projektbeskrivningarna med ledningsgruppen via mejl för beslut om att 

delta i projektansökan. 

Beslöts, Amanda delar projektbeskrivningarna med 

ledningsgruppen för beslut.  

 

Information från Västra Götalandsregionen  

Fredrik Dahlström Dolff – Havsbaserad vindkraft   

Fredrik informerar om Västra Götalandsregionens kraftsamling 

elektrifiering utifrån Regionala Utvecklingsstrategin, hur behovet ser ut 

idag och hur behovsprognosen ser ut i framtiden. Idag importeras 70 

% av energi. Fredrik berättar hur de värderar energikällor utifrån olika 

perspektiv (effekt, kostnad och nytta) och hur dessa kompletterar 

varandra. Industrisektorn står för störst andel energiförbrukning i 

regionen och omställningen till fossiloberoende region behöver 

tillgodose industrins behov av fossilfri energi för att nå målen i Klimat 

2030. Havsbaserad vindkraften kan generera en stor del av det 

energibehov som regionen behöver då dem är en effektiv energikälla, 

tillsammans med alternativa gröna energikällor.  Sverige har ett 

annorlunda system i urvalsprocessen av exploatör där förfrågan 

kommer från exploatören och inte auktioneras ut av staten, vilket 

svarar för hur lokaliseringen av havsbaserade vindkraftparker 

placeras. Fredrik svarar på fråga från ledningsgruppen om VGR:s roll i 

arbetet med energiproduktion, svaret lyder, att samla aktörer, öka 

perspektiv och ökad dialog mellan olika intressenter. På fråga om det 

finns erfarenhet från andra länder blir svaret blir att lite erfarenhet 

finns, fortfarande relativt outforskat då flytande vindkraftsparker ännu 

inte finns etablerade för test i närliggande område.   

Ordförande tackade Fredrik för givande information. 



 

Rapporter och kommande möter 

   §10 

a/ 

 Yttrande från Fiskekommunerna i kompletterande samråd Västvind 

(Elous) är inskickat till 16 april, sista svarsdatum.   

Beslöts att godkänna informationen 

b/ 

Ekonomirapport – Amanda informerar om att det finns medel i budget 

för resterande period inom marknadsförings -, informationsmaterial 

och frågar efter idéer inom ramen för Fiskekommunernas syfte och 

mål. Ledningsgruppen föreslår inspirationsmaterial för yrkesfiske, 

utbildningsmaterial etc. Frågan om marknadsförings-, 

informationsmaterial fortsätter kommande ledningsgruppsmöte och 

möjliga insatser bereds i arbetsgruppen.  

Beslut, att identifiera potentiella marknadsförings-, 

informationsinsatser till nytta för Fiskekommunernas syfte och 

mål inför kommande möte.  

c/  

Utkast till ansökan och förslag till budget för kommande period 2024-

2026 har skickats som bilaga till möteshandlingarna. Kommuner och 

Västra Götalandsregionen har separata ansökningar. Amanda 

förmedlar förslag från projektekonomin Fyrbodal, en höjning av 

medlemsavgiften från 20.000 kr / år och kommun till 22.000 kr / år och 

kommun, höjningen speglar även ansökan till VGR som går från 

180.000 till 198.000 kr / år. Ordförande frågar om ledningsgruppen 

accepterar föreslagen medlemsavgift och presenterad budget – 

ledningsgruppen godtar förslaget. Amanda uppmuntrar 

ledningsgruppen (arbetsgruppen) att inkomma med synpunkter på 

utkastet för att färdigställa projektansökningarna snarast.   

Beslut, ledningsgruppen godkänner höjd medlemsavgift i budget 

för ansökan, kommuner från 20.000 till 22.000 kr / år och VGR från 

180.000 till 198.000 kr/år.   

Att färdigställa projektansökan till VGR och kommunerna snarast. 

d/  

Amanda om att Energimyndigheten bjuder in till digital informationsträff 

för kommuner gällande havsbaserad vindkraft, havsplanering och 

kommunernas roll och delar länk till anmälan. 

Beslöts att godkänna informationen 

 

Vad kommunicerar vi från mötet?  



   §11 

I första hand kommunicerar vi målkonflikten mellan 

Havsbaseradvindkraft och svenskt yrkesfiske. Att Fiskekommunerna 

uppmärksammar processen för tillstånd vattenbruk med en skrivelse. 

 

Kommande möten 

   §12  

9 juni  

15 september  

27 oktober  

15 december 

 

Övriga frågor 

   §13 

Inga övriga frågor förekom 

Mötet avslutas  

   §14 

. 

 ………………………………………………………….. 

 Amanda Gustafsson, sekreterare 

………………………………………………………… 

  Lars Tysklind, ordförande 

 

……………………………………………………………    

 Anders Arnell, justerare 

 

Protokollet är digitalt justerat 


